
                                                                       P R O T O K Ó Ł  Nr II/2018 

                                                          z II Sesji Rady Gminy M a s ł o w i c e   

                                                               odbytej w  dniu 27 listopada 2018r.       

 

      Miejsce Sesji – Sala Konferencyjna   Urzędu Gminy Masłowice. 

     Sesji przewodniczył  Pan    Mariusz Sarna – Przewodniczący Rady Gminy 

    Na protokolanta obrad powołano Halinę Pawlik – pracownicę Urzędu Gminy.   

    W Sesji uczestniczyli radni według załączonej listy obecności. 

     Ponadto w sesji udział brali: 

    Pan Bogusław Gontkowski – Wójt Gminy 

    Pani Zofia Jadowska – Sekretarz Gminy       

    Pani Justyna Szopa – Skarbnik Gminy 

    Ustawowy stan radnych      - 15 

    Faktyczny stan radnych       - 15 

    Obecnych                              - 15 

 

   Porządek obrad: 

  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie protokolanta obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

5. Powołanie Komisji Rady Gminy Masłowice. 

6. Wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

7. Wybór Przewodniczącego Komisji do spraw Skarg, Wniosków i Petycji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta. 

      9.   Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 

    10.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 



    11.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy       

            Masłowice na lata 2018-2023. 

     12.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie  

            Gminy Masłowice. 

     13.  Interpelacje i wolne wnioski. 

     14 . Zakończenie obrad. 

 

 

Punkt 1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia II Sesji  Rady Gminy dokonał Pan Mariusz Sarna – Przewodniczący Rady Gminy. 

Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 radnych tj. wszyscy radni.  

Punkt 2 

Powołanie protokolanta obrad. 

Na protokolanta obrad powołano Halinę Pawlik – pracownicę UG. 

Punkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Sarna przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali przed sesji  

zmieniając punkt 13 na brzmienie sprawy różne  i wolne wnioski. 

Radni jednomyślnie  zatwierdzili przedstawiony porządek obrad.  

Punkt 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z I Sesji Rady Gminy Radni przyjęli jednomyślnie.  

Punkt 5 

Powołanie Komisji Rady Gminy. 

Mariusz Sarna – Przewodniczący Rady Gminy 

Przedstawił zapis ze Statutu Gminy mówiący o tym jakie Komisje stałe powołuje ze swego składu Rada. 

1/ Komisja Rewizyjna, 

ą2/  Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania Przestrzennego , Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa   



      Publicznego oraz handlu i Usług, 

3/ Komisja Spraw Obywatelskich, Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej, 

4/ Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska, 

5/ Komisja do spraw skarg,  wniosków i petycji 

 Po wyczerpującej dyskusji podjęto decyzję, by 4 komisje powołać składzie 6 osobowym, natomiast komisję 

do spraw skarg, wniosków i petycji w 4 osobowym składzie. 

Następnie uwzględniając wnioski radnych w sprawie wyrażenia  woli pracy w poszczególnych komisjach 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Sarna przeprowadził głosowania na poszczególnych członków komisji. 

Składy Komisji zapisane są w uchwałach Rady Gminy Nr II/3-5/2018 

Wymienione uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Punkt 6 

Wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zgłoszono kandydatury na Przewodniczącego Komisji. 

Zgłoszone osoby to: 

Macios Zbigniew 

Michalski Grzegorz 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

W związku z tym, że wśród radnych pojawiły się  wątpliwości, Radca prawny UG Pani Anna Nowak 

wyjaśniła sposób głosowania na przewodniczących komisji. 

W wyniku głosowania   Radny Macios Zbigniew uzyskał 9 głosów – za i 6 przeciw, 

Radny Michalski Grzegorz uzyskał 7 głosów za, przeciw 5, wstrzymało się od głosowania 3 radnych. 

W związku z powyższym głosowaniem na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybrano radnego 

Macios Zbigniew. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Sarna przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru 

Pana Macios Zbigniew na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała Nr II/8/2018 

Punkt 7  

Wybór Przewodniczącego Komisji do spraw Skarg, Wniosków  i Petycji.     

Na Przewodniczącego Komisji do spraw Skarg, Wniosków i Petycji zgłoszono  następujące kandydatury:   



Radny Szymczyk Kamil 

Radny Kępiński Paweł 

Zgłoszeni Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Sarna przeprowadził głosowanie w wyniku  którego kandydaci  otrzymali 

następującą ilość głosów; 

Szymczyk Kamil uzyskał 4 głosy za, wstrzymało się od głosowania 9 radnych ,przeciw 2 radnych. 

Kępiński Paweł uzyskał 13 głosów za i  2 wstrzymujące się. 

W związku z takim wynikiem głosowania na Przewodniczącego Komisji do spraw Skarg, Wniosków i Petycji 

wybrano radnego Kępiński Paweł. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił uchwałę w sprawie wyboru Radnego Kępiński Paweł 

na Przewodniczącego Komisji do spraw Skarg, Wniosków i Petycji. 

Za przyjęciem  uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała Nr II/7/2018 w załączeniu. 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta. 

Pan Bogusław Gontkowski – Wójt Gminy poinformował, że  średnią cenę skupu żyta stosuje się do wyliczenia 

podatku rolnego. Obniżenie ceny nie jest dobre dla budżetu gminy ale odciąża rolników od zbyt wysokich stawek. 

Zofia Jadowska  - Sekretarz Gminy 

Wyjaśniła w jaki sposób wyliczany jest podatek od nieruchomości.  Stwierdziła, że w naszym przypadku 

obniża się cenę skupu żyta z kwoty 54,36 zł za 1 dt do kwoty 34,60 zł za 1 dt i przyjmuje jako podstawę 

obliczenia podatku rolnego na 2019r. 

Mariusz Sarna – Przewodniczący  Rady Gminy 

Wyraził opinię, że rolnicy w rzetelny sposób regulują podatki. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków dotyczących wymienionej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Sarna przedstawił uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

i przeprowadził głosowanie w  sprawie jej przyjęcia. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała Nr II/10/2018 w załączeniu. 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 

Zofia Jadowska – Sekretarz Gminy. 



Poinformowała, że poprzednia uchwała w tym zakresie podejmowana była  w 2012r. W międzyczasie zmieniły się 

przepisy i zachodzi potrzeba podjęcia nowej uchwały. Przedstawiła w jakich przypadkach  stosuje się zwolnienia 

od podatku od nieruchomości. W uchwale  nie musi być zapisu o zwolnieniu od podatku budynków należących 

do samorządu bo to reguluje ustawa o podatkach i opłatach lokalnych. 

Bogusław Gontkowski – Wójt Gminy 

Dodał, że w uchwale naszej jest element podatku od powierzchni mieszkalnej. 

Józef Cichoń – W-ce Przew. RGm 

Zapytał, czy uchwała ta będzie miała zastosowanie do bibliotek czy domów kultury. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz, że o takich zwolnieniach mówią zapisy w ustawie. 

Przewodnicząc y Rady Gminy pan Mariusz Sarna przedstawił  projekt uchwały w sprawie  zwolnień w podatku od 

nieruchomości   i przeprowadził głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przez radnych. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała Nr II/11/2018 w załączeniu. 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 

Justyna Szopa – Skarbnik Gminy 

Szczegółowo  przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy na 2018r. Przedstawiła zmiany w planie 

dochodów, zmiany w planie wydatków, zmiany w przychodach budżetu gminy w związku z uruchomieniem 

nadwyżki budżetowej, oraz zmiany w zadaniach inwestycyjnych. 

Budżet po zmianach wynosi:  dochody 19 997 357,81 zł w tym dochody bieżące 17 925 308,57, 

dochody majątkowe 2 072 049,24 

Radni nie wnieśli uwag i pytań dotyczących zmian w budżecie gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Sarna przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2018r. Uchwała została przyjęta przez radnych w głosowaniu jawnym jednomyślnie. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. W załączeniu uchwała Nr II/12/2018 . 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2023. 

Justyna Szopa  - Skarbnik Gminy 

Przedstawiła  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2023. 

Wprowadzone  zmiany do WPF polegają na dostosowaniu dochodów bieżących, dochodów ogółem oraz wydatków 

bieżących, wydatków majątkowych i wydatków ogółem  do podjętych zmian w budżecie wynikających z uchwał 



Rady Gminy według stanu na dzień 27 listopada 2018r. Dokonano zmiany w dochodach bieżących wprowadzając 

Zmiany wynikające z przyznanych dotacji. Uruchomiono część nadwyżki budżetowej. 

Michalski Grzegorz – Radny RGm 

Wnioskował o odłożenie rozpatrzenia punktu zmiany w WPF na następną Sesję  z  uwagi na to, że są 

niejasności. 

Józef Cichoń – W-ce Przew. RGm 

Zaproponował  głosowanie dot. zmian w WPF na dzisiejszej Sesji. 

Mariusz Sarna – Przew. Rady gminy 

Zwrócił się z pytaniem do Radnego G. Michalskiego, które punkty są niejasne. 

Stwierdził, że mamy ustalony porządek obrad i jest zobligowany do prowadzenia sesji zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

Radny G. Michalski nie wskazał punktów niejasnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz sarna przedstawił uchwałę w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2018-2023. Przeprowadził głosowanie. Uchwała została  przyjęta przez radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosowania. 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia dopłaty za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy 

Masłowice. 

Jerzy Zemsta -  pracownik UG 

Wyjaśnił dlaczego zachodzi potrzeba podjęcia tej uchwały. 

Decyzją Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Wód Polskich w Warszawie została zatwierdzona 

taryfa 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Masłowice. Będzie 

obowiązywać od dnia 25 października 2018r. do 24 października 2021r. 

Nowa taryfa wynosi 11,05 zł netto.  Dotychczas taryfa za 1m3  ścieków wynosiła 3,34 zł netto. 

Dotyczy to ścieków  dopływających, w naszym przypadku  to ścieki dopływające do oczyszczalni ścieków w Chełmie. 

Uchwalenie  dopłaty uzasadnia znaczny wzrost ceny  i jest sposobem na złagodzenie społecznych skutków 

wzrostu cen. W naszej uchwale proponuje się ustalenie dopłaty w wysokości 3,34 zł/m3  netto plus VAT. 



Radni nie wnieśli uwag i pytań. 

Przewodniczący  Rady Gminy Pan Mariusz Sarna zapoznał zebranych z uchwałą w sprawie ustalenia dopłaty 

za zbiorowe odprowadzanie ścieków. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała Nr II/14/2018 w załączeniu. 

Punkt 13 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Józef Cichoń – W-ce Przew. RGm 

Zwrócił się z pytaniem czy w związku ze zbliżającą zimą gmina jest przygotowania  na potrzeby odśnieżania. 

Odpowiedzi udzielił Pan Wójt, że gmina jest przygotowana do realizacji zadania zimowe utrzymanie dróg. 

Mamy przygotowany piasek, sól. Dokonaliśmy przeglądu piaskarek, mamy 3 ciągniki wyposażone w pługi. 

Uważam, że poradzimy sobie z odśnieżaniem. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o obowiązku odbycia posiedzeń komisji w celu ukonstytuowania się 

oraz ustalenia planów pracy na 2019r. 

Punkt 14 

Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku  Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady II Sesji 

Rady Gminy Masłowice. 

 

Protokołowała: Halina Pawlik 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                                                            

 


